

2023 新港台急診住院醫師交流論壇

Singapore, Hong Kong, and Taiwan EM Residents Forum 2023

時間：2023 年 7 月 7 日(五) 13:30~15:00

會議室：101 會議廳

主題：AI 在急診教學與臨床應用的現況與發展

The Experience and Prospects of the Artificial Intelligence (AI) in Emergency Medicine Teaching and Clinical Application

Time	Events	Person
13:30~13:39	Opening Remark	Dr. Chien-Chin Hsu, President of TSEM 台灣急診醫學會 許建清理事長 Dr. Yiu-Cheung Chan, Vice-President of HKCEM 香港急症科醫學院 陳耀祥副院長 Dr. Lim Hoon Chin Steven, President of SEMS 新加坡急診醫學會 林訓進理事長
13:39~13:41	Introducing Singapore speaker	Dr. Nai-Hui Lin Taipei Mackay Memorial Hospital, Taiwan 台北馬偕醫院 林乃慧醫師
13:41~13:59	Singapore presentation	Dr. Janice Jie Er Soo SingHealth Residency, Singapore
13:59~14:01	Introducing Hong Kong speaker	Dr. Victor Ong National University Health System, Singapore
14:01~14:19	Hong Kong presentation	Dr. Liu Wai-Shun Wilson Caritas Medical Centre, Hong Kong 香港明愛醫院 劉偉信醫生
14:19~14:21	Introducing Taiwan speaker	Dr. Jimmy Lam Han Gang Queen Elizabeth Hospital, Hong Kong 香港伊利沙伯醫院 林瀚剛醫生
14:21~14:39	Taiwan presentation	Dr. Tai-Hung Ho Taipei Veterans General Hospital, Taiwan 台北榮民總醫院 何泰宏醫師
14:39~14:54	Panel discussion	Dr. Jimmy Lam Han Gang Dr. Victor Ong Dr. Nai-Hui Lin
14:54~15:00	Closing Remark	Dr. Yiu-Cheung Chan Dr. Lim Hoon Chin Steven Dr. Chien-Chin Hsu



課程簡介

《新港台急診住院醫師交流論壇》，承襲自 2018 年起，於台灣、香港急診年會舉辦之交流活動，2020 年因 COVID-19 疫情改以線上會議形式舉辦，2021 年起邀請新加坡急診醫師一同參與，2023 年國境解封首次恢復實體會議交流，援例從社群媒體公開票選出新加坡、香港及台灣住院醫師們最想交流的熱門主題，由三方住院醫師醫師分享該主題各自現況與面臨的挑戰，再進行三方討論。新港台有相近的地理及文化條件，各自異同處的比較總是帶給聽眾許多啟發，也讓大家對急診醫學有更多面向的思維。今年票選出的主題是「AI 在急診教學與臨床應用的現況與發展」。

The Emergency Medicine Residents Forum was held during the Annual Conference in Taiwan and Hong Kong alternatively since 2018. The Forums were held virtually due to COVID-19 pandemic since 2020. Singapore emergency physicians join the Forum since 2021. This year, the Forum will be held physically again. Singapore, Hong Kong, and Taiwan share similar and also unique geographic and cultural features, the variety viewpoints always inspire and widen our horizons of emergency medicine. The topic is chosen via poll on social media. The presenters will introduce the importance and challenges of the topic in their countries. The following panel discussion are leaded by chairs from Singapore, Hong Kong, and Taiwan. The theme of this year is "The Experience and Prospects of the Artificial Intelligence (AI) in Emergency Medicine Teaching and Clinical Application" .